
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 177 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 16. december 

2024. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Louise Brown (LA). 

 

Spørgsmål nr. 177:  

”Vil ministeren oplyse, om det er muligt at modtage fertilitetsbehandling i det 

offentlige sundhedsvæsen samtidig med, at man modtager fertilitetsbehandling i det 

private sundhedsvæsen?” 

 

Svar: 

Regeringen har med flere initiativer forbedret adgangen til fertilitetsbehandling i 

både offentligt og privat regi, herunder ved at øge antallet af reagensglasforsøg til 

første barn samt ved at give adgang til offentligt betalt fertilitetsbehandling til andet 

barn. Som en del af tilbuddet om offentlig hjælp til andet barn, har regionerne 

desuden indgået udbudsaftaler med private klinikker mhp. at udnytte den samlede 

kapacitet i sundhedsvæsenet og dermed nedbringe ventetiden. 

 

Der er ikke fastlagt regler på området, som forhindrer, at en person kan modtage 

fertilitetsbehandling i offentligt og privat regi samtidig.  

 

Så vidt ministeriet er oplyst, er det dog i praksis ikke muligt at modtage 

fertilitetsbehandling i det offentlige sundhedsvæsen samtidig med, at man modtager 

fertilitetsbehandling i det private sundhedsvæsen eller omvendt.  

 

Dog kan der være tilfælde, hvor man i forbindelse med udredning på en privat 

fertilitetsklinik opdager tilstande, som skal behandles på et offentligt sygehus, før 

fertilitetsbehandling kan påbegyndes eller fortsættes på en privat fertilitetsklinik. 
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